
KABF Bestyrelsesmøde 20-06-2024, kl. 19:00
Vi mødes hos Egon i hans kolonihave: Store Harekærvej 97, 2605 Brøndby
Kom kl 18:00 og spis med
Thomas Skall, Egon Christensen, Poul Erik Andersen, Rikke Højer Pedersen, Nathalie Jensen.
Gæst: Rikke Lundberg

1. Godkendelse af dagsorden.

2. Evaluering af kursus – Slyngedag og medlemsaftener.
● Kursus i 2025. Vil nogen overtage jobbet som tovholder på kursustilmeldinger, kommunikation til kursister og

undervisere, Lokalebooking m.v.
○ Der var 37 på kursus i år. Thomas fortsætter med at være tovholder næste år
○ Evalueringsskema: Nathalie vil gøre et skema for dette års kursus klar til at sende det til kursisterne
○ Ideer: Kursisterne kan komme og rense bunde i marts? 2x teori + 2x praktik + 2x teori + 2x praktik?

● Slyngedag for kursister 2025. I 23 var der bare 5 kursister mødt frem, men i år var der 10 kursister. Kassefabrikken
fungerede fint.
○ Der var i øvrigt ret mange nye medlemmer på KVL i tirsdags. Knap så mange som der plejer i Ejby

● Hvem kører honning til Bybi i juli og august?
○ Vi høster honning lørdag d.13 juli kl. 10.00 i Ejby (Thomas) og søndag d. 14. juli kl. 10.00 (Egon). Thomas

kører til Bybi mandag d.15 juli
○ Vi høster honning igen lørdag d.17 august kl. 10.00 i Ejby (Poul Erik) og søndag d. 18. august kl. 10.00

(Egon). Thomas kører til Bybi mandag d.19. august

3. Status på skolebigårdene.
● Tyveri på KVL

○ Kan vi sætte pig-tråd ovenpå døren?
○ Thomas vil undersøge om vi kan installere et videoovervågningskamera med KU-wifi connection.

● Skal der skiftes dronninger?
○ KVL: Vi skal skifte 1 dronning med en aggressiv familie (stade10). Egon vil lave en ny familie på KVL, som

skal erstatte den aggressive dronning/familie.
○ Ejby: 2 dronninger skal skiftes (gule). Vi tager stilling til event bestilling af 2 parrede dronninger, efter d. 17.

juli

● Vi er sagt op i Ejby, Egon og Thomas var til møde med Glostrup kommune den 27. maj. Hvad gør vi…
○ Mødet med Glostrup kommune var den 2.7 maj 2024. Thomas og Egon har modtaget et foreløbigt referat

fra mødet og rettet lidt – Thomas rykker Jette Inno for endeligt referat.
○ Institutionen skal være klar i Juni 2026, og bierne skal (Hvis byggeplanerne fastholdes) flyttes inden da.?

Måske allerede i januar 2025?
○ Mulige nyt sted: Kassefabrikken i Ejby?
○ Har vi et andet sted i ”amtet”? Vi kan spørge vores medlemmer i næste nyhedsbrev? Gamle spejderhytter

som ikke bliver brugt?

4. Apimondia og Tivoli markedsdage i september
● Vi fik en henvendelse fra Ole Grønbæk om en Apimondia-tur i København.

○ Turen i København skal måske være tilgængelig allerede under konferencen
○ Vi lægger vægt på at den kommer til at handle om Bier i byen.
○ Mulige emner: Lokale Bi-Laug. Bier i skole haver. Bier på tage (Østergro?) Frederiksberg Have,

skolehaverne, KVL (skloebigården og KU Science forskning) Amager Naturcenter.
○ Bybi arrangerer selv separat.

● Nathalie og Thomas var med Rune i byen. Og besøgte Tivoli og StoryHunt. Hvordan får vi Tivoli- arrangementet
til at fungere?
○ Nathalie & Rikke Lundberg vil koordinere og arrangere weekenden (bemanding, materiale osv…)
○ Thomas vil skrive i nyhedsbrevet.
○ Rune fra DBF har kontakten med StoryHunt og er ved at skrive projektbeskrivelsen
○ Tivoli Have-og Blomster Festival, med “Smag på Haven” weekend 14-15 september. DBF

5. Hjemmesiden.
● Er vi ved at være i mål med opdateringen?



○ Ny side: Aktiviteter på bigården
○ Ny side: Udlån & eventuelt Køb/salg af materiale
○ Sponsorer - reklame på website: Nathalie vil lave et draft for Vokstavlen sponsorer, de lokale

materielforhandlere.

● Status på muligheden for lokalforeningerne får bedre muligheder for administrationshjælp via en udbygning af
DBF’ hjemmeside:
○ DBF er i proces med nyt system.

6. Fælles indsats mod varroa
● Vask af bier - er projektet slut? v/Egon

○ Projektet fortsætter og Egon vil samle op på det
● Status på mulige behandlingsmidler. Thomas.

○ Der er pt. ingen lovlige behandlingsmidler til salg i DK. DBF arbejder videre på sagen.
● Hvad melder vi ud til medlemmerne?

○ Vi melder ud at vi gør som vi plejer, indtil der findes alternativer

7. Forberedelse af vores generalforsamling: onsdag den 24.09.2024.
Bestyrelsesmedlemmer på valg: Formand, Rikke H. Pedersen og en suppleant.
Kristian er trådt ud, han blev valgt for 2 år i 2023. Suppleanten, Nathalie træder ind for Kristian.

○ Thomas informerer i næste nyhedsbrevet om datoen samt skriver selve GF-indkaldelsen.
○ Nathalie vil opdatere hjemmesiden, når Thomas har sendt nyhedsbrevet.

8. Status på økonomien. (Rikke)
○ Økonomien ser god ud.

9. Vintermøder.
● Har vi en plan? (er der nogen der vil være tovholder på vinterforedragene?)
● Mjødaften: Kassefabrikken er gjort ren så det er en mulighed.

○ Poul Erik arrangerer videre med andre interesserede.
● Cremer, pomader og sådan noget. Vi havde et halvt tilsagn fra Lotte. Kassefabrikken kan måske være

rammen?
○ Poul Erik kontakter Lotte

10. Kommunikation – Hvad skal vi have med….
○ GF-dato
○ Ejby – situationen med skolebigården.
○ Tivoli Smag på Haven Weekend 14-15 september. (Udstilling den 18 september 1899 på zoologisk

haven)
○ Hjemmesiden: aktiviteter på bigården; udlån af materiale
○ Mød op i skolebigårdene
○ Naturens Dag: 8. september 2024, 11.00-15.00
○ 125 år Jubilæumsfest:

10. Eventuelt.
● Bisløjd 2025: Poul Erik afventer tilsagn om lokalet
● Naturens Dag 08 september 2024, 11.00-15.00 : Vi deltager igen i år og Rikke HP kommer

● Undervisning - Varroa behandling på skolebigården:
○ Ejby: Lørdag 24. August kl.10.00 i Ejby (Thomas)
○ KVL: aflyst for medlemmer. Søndag 25 August kl. 10.00 på KVL > datoen skal fjernes fra hjemmesiden

(Nathalie)

● 125 år Jubilæumsfest:
○ Kan vi arrangere noget i forlængelsen af/ i samarbejde med Tivoli Weekend? Thomas/Nathalie vil

undersøge med Tivoli og Rune/DBF
○ Kan vi arrangere en inspirationstur i Holbæk? Poul Erik vil undersøge priser.


